
 

 

 

 

 

 
 
 
 

‘s-Hertogenbosch, 1 februari 2018 
 
Aan het college van Gedeputeerde Staten 
van Noord-Brabant 
Postbus 90151 
5200 MC ‘s-Hertogenbosch 
  
Onderwerp: schriftelijke vragen ex artikel 30 van het Reglement van Orde 
 
Betreft: opleiden voor de banen van vandaag en morgen 
  
Geacht college,  
 
Op 26 januari jl. was de CDA-Statenfractie op werkbezoek bij het Summa College in Eindhoven. Een 
inspirerend bezoek, waarbij een aantal knelpunten tussen ideaal en praktijk nog maar weer eens 
duidelijk werd. 
  
Eén van de zaken waar we tegen aan liepen, is dat een aantal jongeren wordt opgeleid voor beroepen 
van het verleden. Een voorbeeld hiervan is de installatiebranche. Leerlingen worden niet opgeleid 
voor de technieken van morgen. Maar werkgevers vragen bijvoorbeeld nog steeds naar 
vaklieden/stagiair(e)s waar vandaag behoefte aan is. Bijvoorbeeld mensen die kennis hebben van 
gasketels in plaats van dat ze kennis hebben van zonnepanelen of warmtepompen.  
  
Wellicht dat mede hierdoor de energietransitie niet in volle omvang tot stand komt. Een grote gemiste 
kans in onze ogen. 
  
Een ander aspect in dit kader is nog steeds de veel te lage instroom naar technische beroepen. Een 
van de oorzaken hier heeft te maken met de slechte PR. Nog onvoldoende wordt aan leerlingen die 
op het punt staan een beroepskeuze te maken duidelijk gemaakt dat met hun keuze voor een 
technisch vak zij bijdragen aan het oplossen van maatschappelijke vraagstukken, zoals een bijdrage 
aan de gezondheid en het milieu. Inzet van Brabantse rolmodellen (bijvoorbeeld op basisscholen) om 
technische en zorgopleidingen te promoten, waarvoor het CDA al eerder pleitte, zien wij nog 
steeds niet of onvoldoende terug.  
  
Daarom vragen wij u het volgende: 
  
1. Herkent u het door ons gesignaleerde knelpunt van opleiden voor beroepen van gisteren? 
2. Bent u het met ons eens dat dit voor een deel de energietransitie in de weg kan staan? 
3. Wat kunt u hier vanuit uw provinciale rol aan doen? 
4. Wat doet u momenteel hieraan? 
5. Herkent u het door ons gesignaleerde gebrek aan inzet van Brabantse rolmodellen om technische 

beroepen meer sexy en maatschappelijk relevant te maken? Misschien hebben we een Brabantse 
technovlogger nodig. 

6. Wat doet u hieraan? 
7. Wat kunt u hieraan doen? 
  
Wij zien de antwoorden op deze vragen graag tegemoet, waarvoor bij voorbaat zéér bedankt! 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Namens de CDA-fractie, 
 
Roland van Vugt 


